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ÚVOD

Již  potřetí  přistupuji  k  zaznamenání  dění  v  obci  v  uplynulém  roce.  První  rok  jsem 
zpracovávala  zápisky  bývalé  kronikářky,  druhý  rok  jsem  vstoupila  do  nové  role  -  role 
samostatné kronikářky a nyní bych chtěla v úvodu k roku 2007 zavést kratičkou stať a vrátit 
se k některým událostem mezinárodním i národním, které jsme všichni sledovali,  kterých 
jsme byli účastni nebo které jakýmkoli způsobem vstoupily do našeho života. 

Po sedmi letech, 77 nominacích, mezi nimiž byl i Pražský hrad a Karlův most, byly 7. 7. 
2007 zveřejněny výsledky celosvětového hlasování a bylo vyhlášeno nových 7 divů světa. 
Antické památky v Řecku mezi nimi sice nebyly, ale snahu o jejich záchranu a především o 
záchranu lidských životů jsme sledovali v srpnu na televizních obrazovkách při obrovských 
požárech, které zachvátily zhruba polovinu řeckého území.
Českou  veřejností  otřásla  hned v  lednu  zpráva  o  sebevraždě  hudebního  skladatele  Karla 
Svobody; v květnu pak případ bratrů Ondry a Jakuba z Kuřimi, které týrala jejich matka; v 
říjnu záměna holčiček v třebíčské porodnici, která vyšla najevo po provedených testech DNA 
a  v  prosinci  „krádež  století“  -  564 milionů  korun naložil  do  auta  a  zmizel  zaměstnanec 
bezpečnostní agentury František Procházka. Také jsme po celý rok měli možnost sledovat 
zprávy o nevěrách politiků; emoční boj o stavbu národní knihovny v Praze, která by měla mít 
podobu chobotnice - návrh z dílny architekta Jana Kaplického; diskuze kolem korupční aféry 
předsedy KDU-ČSL Jiřího Čunka; celoroční jednání o povolení výstavby amerického radaru 
v Brdech, která názorově rozdělila nejen Česko, ale i celou Evropu.
Pozitivně významným datem je 21. prosinec, kdy Česko vstupuje do schengenského prostoru 
- ruší se hraniční kontroly, volně můžeme cestovat do států Evropské unie.

ŘAZENÍ ZÁPISŮ

1. Činnost Zastupitelstva obce a jeho dalších orgánů
2. Hospodaření obce
3. Průmysl, zemědělství, obchod
4. Výstavba v obci, doprava, spoje
5. Politický a kulturní život
6. Tělovýchova
7. Počasí
8. Pohyb obyvatelstva



1. ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE, OBECNÍHO ÚŘADU A JEHO DALŠÍCH 
ORGÁNŮ

Zastupitelstvo obce se sešlo ke svému zasedání v roce 2007 celkem 4 krát. Průměrná účast 
občanů  na  zasedání  byla  5,5,  a  to  díky  červnovému  zasedání,  kdy  byla  projednávána  a 
schvalována univerzální nájemní smlouva na obecní byty a účast byla 11 občanů. Podrobněji 
k jednotlivým zasedáním:
27.  března  byl  nejdůležitejším  bodem  rozpočet  obce  -  schváleny  byly  příjmy  ve  výši 
5,744.500,--  Kč a  výdaje ve  výši  14,546.900,--  Kč.  Schodek mezi  příjmy a  výdaji  bude 
pokryt přijetím dlouhodobého úvěru ve výši 7,5 mil Kč na dofinancování přestavby budovy 
bývalé základní školy na obecní byty. Dalším významným rozhodnutím zastupitelstva bylo 
schválení záměru  pořídit nový územní plán obce. Vedle těchto dvou významných bodů byla 
mimo  jiné  také  projednána  inventarizace  majetku  obce  k  31.  12.  2006  nebo  schválena 
smlouva o nájmu vodní nádrže s Moravským rybářským svazem, místní organizací Vyškov.
13. června se zastupitelstvo sešlo ke svému 4. zasedání netradičně v klubovně kulturního 
domu  vzhledem  k  prováděné  rekonstrukci  budovy  obecního  úřadu.  Zajímavý  a  důležitý 
program  přilákal  i  11  občanů.  Schválen  byl  závěrečný  účet  obce  za  rok  2006,  Obecně 
závazná  vyhláška  o  stanovení  systému  likvidace  odpadů  na  základě  požadavků  České 
inspekce  životního  prostředí.  Schválena  byla  také  Smlouva  o  přijetí  dotace  z  rozpočtu 
Jihomoravského kraje na opravu vnitřních prostor doškové chaloupky ve výši 40.000,-- Kč a 
smlouvy  o  dílo  s  jednotlivými  firmami  vybranými  na  základě  výběrového  řízení  na 
rekonstrukci budovy obecního úřadu. Nejzajímavějším bodem pro občany bylo projednání a 
následné schválení univerzální nájemní smlouvy na pronájem nových obecních bytů. 
19. září se zasedání zastupitelstva uskutečnilo již v nově zrekonstruované zasedací místnosti 
obecního úřadu. Zásadním řešeným bodem byla situace kolem mateřské školky. Vzhledem ke 
snížení počtu žáků /v loňském i letošním roce odchází po 6 dětech do I. třídy a přibylo pouze 
jedno dítě/ byly sníženy úvazky pracovníků mateřské školy a také hrazení přímých nákladů 
na mzdy z Krajského úřadu Jihomoravského kraje. Obec musela řešit zda zkrátí vyukovou 
dobu ve školce nebo zda uhradí poloviční úvazek na nekvalifikovanou učitelku z rozpočtu 
obce. Schválena byla druhá varianta tak, aby byla nadále poskytována plnohodnotná péče o 
děti po celý den. 
12.  prosince  se  konalo  poslední  zasedání  zastupitelstva.  V  bodech,  které  se  týkaly 
hospodaření obce byla schalována rozpočtová opatření, rozpočtové provizorium, rozpočtový 
výhled obce do roku 2010 a rozpočty Základní školy Podomí a Mateřské školy Ruprechtov. 
Schválena byla také nová vyhláška o poplatku za likvidaci odpadů pro rok 2008. 

Zaměstnanci OÚ
K  zaměstnancům  na  trvalý  pracovní  poměr  -  účetní  Martině  Hořavové,  čp.  89  a  Soni 
Coufalové, čp. 86 přibyla od loňského roku Jaromíra Nejezchlebová, čp. 84, zaměstnaná přes 
speciální  program Úřadu práce jako tzv.  „Pomocná  ruka“  -  asistent  pro staré  a  potřebné 
občany,  která ale ukončila pracovní poměr k 31. 12. Za finanční podpory Úřadu práce se 
nadále v pracovním poměru na dobu určitou prostřídali  Radim Švarc,  čp. 18 do 28. 2. a 
potom od 2. 4. do 30. 6.; Petr Koukal, čp. 251 od 2. 7. do 1. 10. a Václav Trávníček, čp. 174 
do 31. 5. a znovu nastoupil 2. 7. s podporou do 30. 11. a potom na prodlouženou smlouvu s 
obcí. 

JSDHO
Jednotka Sboru dobrovolných hasičů měla v tomto roce spoustu práce.  Zasahovala u pěti 
požárů - 21. 6. požár správní budovy na Malinné, který vznikl úderem blesku do telefonního 
vedení; 11. 7. požár sena u rybníka, 27. 7. požár lesního porostu u obce Podomí; 27. 9. požár 
rodinného domku v Dědicích a 11. 12. požár obecní buňky u rybníka,  který byl úmyslně 



založen po vloupání  do objektu.  Jednotka se také účastnila  námětového cvičení  okrsku v 
Račicích. Na vybavení jednotky bylo zakoupeno 12 párů zásahové obuvi 6 ks hadic typu C a 
do vozidel byly pořízeny nové autobaterie. 

Významné události
11. a 12. ledna se obec v rámci Dobrovolného svazku účastnila veletrhu cestovního ruchu v 
Brně Regiontour 2007. Stánek byl financován ze získané dotace na propagaci svazku obcí ze 
Společného regionálního operačního programu z Evropské unie. Na návštěvě stánku byl také 
hejtman Jihomoravského kraje Ing. Stanislav Juránek.

Významnou událostí pro obec byl 7. března podpis Smlouvy o poskytnutí úvěru ve výši 7,5 
mil. Kč na dofinancování přestavby budovy bývalé základní školy na bytový dům s Českou 
spořitelnou, a. s. 

12. března proběhlo na obecním úřadě školení bezpečnosti práce pracovníka obecního úřadu 
a pěti členů jednotky sboru dobrovolných hasičů na obsluhu křovinořezu a motorové pily. 

29. a 30. března již tradičně proběhla v klubovně kulturního domu humanitární sbírka pro 
Diakonii Broumov. 

9. května proběhlo v budově Základní školy v Podomí vyvrcholení tzv. „Fórum“ programu 
zapojení široké veřejnosti do přípravy budoucnosti jednotlivých obcí - systém tvorby projektů 
pro žádosti o dotace, zadávání návrhů do dataplánů atd. Kromě starostky a místostarosty se 
účastnily členky kulturní komise a také zástupci místní organizace včelařů. 

7. a 8. června navštívili starostové z družební oblasti na Slovensku náš region. Ubytovaní byli 
v hoteli Vrchovina v Podomí. V pátek 8. června navštívili Ruprechtov. Prohlédli si větrný 
mlýn s výkladem paní Marie Oujeské, čp. 4, rozestavěnou doškovou chaloupku a kostel sv. 
Václava, kde je poutavě s historií kostela seznámila kostelnice paní Marie Zemánková. čp. 
48.

V měsíci červnu probíhala zasedání konkurzní komise na obsazení místa ředitelky Mateřské 
školy  Ruprechtov.  Stávající  ředitelka  paní  Alena  Vykydalová  podala  výpověď z  důvodu 
stěhování.  Již  v  květnu  byl  vyhlášen  konkurz  a  11.  června  poprvé  zasedala   konkurzní 
komise. Druhé zasedání proběhlo 27. června, konkurzu se účastnily dvě uchazečky a komise 
doporučila  na  místo  ředitelky  paní  Danu  Konopkovou  z  Vyškova.  Nová  ředitelka  byla 
jmenována do funkce s nástupem od 1. 8. 2007. 

26. června se již tradičně přišla starostka rozloučit s dětmi do mateřské školy, které odcházejí 
do I. třídy tentokrát všichni do Základní školy v Podomí: Sabina Gregorová, čp. 11; Vendula 
Zouharová, čp. 19; Markéta Houšťová, čp. 109; Viktor Vágner, čp. 169; Jan Gottvald, čp. 52; 
Pavel Gottvald, čp. 150. Rozloučení bylo o to slavnostnější, protože probíhalo za přítomnosti 
rodičů a loučili jsme se také s paní ředitelkou Alenou Vykydalovou, která se odstěhovala za 
manželem do Dobříše a s paní učitelkou Lenkou Šimkovou, která odcházela na místo učitelky 
v místě svého bydliště v Račicích. 

Významnou  návštěvu  jsme  přivítali  29.  října.  Bytový  dům,  doškovou  chaloupku  a  nově 
zrekonstruovanou  budovu  obecního  úřadu  si  přijeli  prohlédnout  poslanec  Mgr.  Bohuslav 
Sobotka a senátor Ing. Ivo Bárek. Také občané měli možnost poprvé nahlédnou do „nové“ 
zasedací  místnosti  a zároveň měli  prostor   na dotazy na oba vzácné hosty.  Kromě členů 
zastupitelstva, 25 občanů se také zúčastnili starostové z Račic-Pístovic, Olšan a Podomí.



5. prosince byla podepsána Grantová smlouva s Občanským sdružením Barvínek na dotaci z 
projektu  Síť  environmentálního  vzdělávání,  výchovy  a  osvěty  v  Jihomoravském  kraji, 
financovaném Evropským sociálním fondem a státním rozpočtem na realizaci mikroprojektu 
„Zajištění užívání doškové chaloupky“ ve výši 40.000,-- Kč, kterou jsme získali na základě 
žádosti a doporučení schvalovací komise.

13. prosince se uskutečnilo v klubovně kulturního domu zasedání správní rady Dobrovolného 
svazku obcí Drahanská vrchovina. 

18. prosince předala starostka dětem mateřské školky  dárky při vánoční besídce. 

V měsíci listopadu byla vyhlášena Jihomoravským krajem soutěž “Nejlépe opravená kulturní 
památka Jihomoravského kraje v roce 2007“. Do 15. prosince, kdy byla uzávěrka přihlášek 
jsme také přihlásili opravu vnitřních prostor kulturní památky - doškové chaloupky. 

Zajímavosti
23. února oznámil pan Ladislav Karafiát, čp. 131, že si všiml poškození dveřního zámku u 
rodinného domku čp. 98 paní Marty Chvátalové, která bydlí v Jablonci nad Nisou. Po jejím 
příjezdu bylo zjištěno vykradení domu - speciálně starožitnosti - hodiny a rámy na obrazy.

7. dubna byly ukradeny nové měděné svody na budově kostela sv. Václava. Vyčíslená škoda 
byla asi 3.000,-- Kč.

30.  května  oslavil  své  60.  narozeniny také  spolu  se zastupitelstvem člen  zastupitelstva  a 
bývalý starosta obce pan Josef Opletal, čp. 204.

V červnu ukončil Dobrovolný svazek obcí Drahanská vrchovina, jehož je obec Ruprechtov 
členem, své členství v Místní akční skupině Společná cesta a vstoupil do MAS Moravský 
kras. 

26. až 29. července zůstala obec bez pitné vody. Důvodem byla havárie na vodovodním řadu 
před Ježkovicemi. Na nejnižším místě obce u hydrantu se dala pitná voda napustit do nádob. 
Její napouštění a ohlídání jedinného zdroje pitné vody zajistil velitel jednotky. 

30.  října v 18:30 naboural Michal Chudý, čp. 199 autem do antoníčku u rybníka,  kde je 
odběrné místo elektrického proudu k čerpadlu na hřbitov. Postavení nového zajistí na vlastní 
náklady.

14. prosince zaútočili dva psi na slepice  paní Marie Přikrylové, čp. 109 a 8 jich roztrhali. Psi 
byli paní Nadi Mostovské, čp. 164. Nebyl to první případ a je v řešení policie. 



2. HOSPODAŘENÍ  OBCE

Hospodaření obce se řídilo schváleným rozpočtem, který byl v průběhu roku aktualizován 11 
rozpočtovými opatřeními. Celkové příjmy dosáhly výše 6.614 tis. Kč, což představuje plnění 
na 103,2 %. Nejvyšší položkou jsou daňové příjmy (4.327 tis. Kč), následují přijaté dotace 
(1.954 tis. Kč), nedaňové příjmy (250 tis. Kč) a s nejnižším objemem kapitálové příjmy 83 
tis. Kč. V porovnání s předchozím rokem dochází k výraznému snížení přijatých dotací (-
5.280 tis. Kč), vzhledem k tomu, že v roce 2006 byla čerpána sedmimilionová dotace na 
změnu užívání budovy bývalé základní školy na obecní byty. 

Skutečné čerpání 13.162 tis. Kč celkových výdajů představuje pouze mírné zvýšení oproti 
skutečnosti roku 2006. Rozdíl mezi celkovými příjmy a výdaji byl kryt čerpaným investičním 
úvěrem od České spořitelny, a. s. 
V kapitálových výdajích je zahrnuto čerpání finančních prostředků na objemově významné 
projekty a akce realizované v souladu s rozvojovými záměry obce a to:
- dokončení přestavby  budovy bývalé základní školy na obecní byty započaté v roce 2006. V 
roce 2007 bylo profinancováno celkem 7.087 tis. Kč, z toho kryto úvěrem v částce 6.944 tis. 
Kč od České spořitelny, a. s.;
- rekonstrukce budovy obecního úřadu v objemu 1.672 tis. Kč s dotací Ministerstva financí 
ČR ve výši 1.500 tis. Kč;
-  oprava střechy kulturního domu v nákladu 417 tis.  Kč s dotací  158 tis.  Kč z  rozpočtu 
Jihomoravského kraje z Programu rozvoje venkova;
- dokončení oprav památkově chráněného objektu rodinného domku s doškovou střechou s 
dotací 40 tis. Kč z rozpočtu Jihomoravského kraje z programu Obnovy kulturních památek.

Významné  navýšení  představuje  příspěvek  z  obecního  rozpočtu  příspěvkové  organizaci 
mateřské škole ve výši 277 tis. Kč, což je navýšení oproti předchozímu roku o 117 tis. Kč. 
Zvýšením  příspěvku  zajistila  obec  celodenní  provoz,  protože  hrozilo  omezení  výuky  z 
důvodu poklesu počtu žáků. Zvýšení příspěvku nahradilo krácení dotace na mzdové náklady 
z rozpočtu Jihomoravského kraje a navýšení výdajů na energie z důvodu změny způsobu 
účtování spotřeby plynu ze strany dodavatele. 
 
Financování potřeb obce bylo v průběhu roku plynulé. Byla splacena poslední splátka (150 
tis.  Kč)  bezúročné  návratné  půjčky  na  veřejný  vodovod.  Nově  obec  přijala  již  zmíněný 
investiční úvěr 6.944 tis. Kč se splatností na 15 roků. Splátky budou realizovány čtvrtletně se 
započetím v I. čtvrtletí 2008.

Bez významné podpory formou dotací  ze státního rozpočtu a z rozpočtu Jihomoravského 
kraje by obec nebyla schopna  financovat realizované akce v roce 2007.

Platby poplatků
Poplatek za odvoz odpadů byl vybírán ve výši 390,-- Kč od občanů s trvalým pobytem a ve 
výši 430,-- Kč za nemovitost užívanou k rekreačním účelům.
Poplatek za vodné vybíraný firmou Insta Ivanovice na Hané činil 20,-- Kč/m3 a poplatek za 
stočné vybíraný firmou Vodovody a kanalizace Vyškov činil 22,-- Kč/m3. 



3. PRŮMYSL, ZEMĚDĚLSTVÍ, OBCHOD

Soustružení Kalousek je jedinná větší průmyslová firma v obci. Na počátku roku definitivně 
přechází  do  vlastnictví  pana  Miroslava  Kalouska,  který  bydlí  v  Dědicích.  Nákup  celého 
areálu  včetně  budov  a  pozemků  odkoupil  za  pomoci  úvěru.  Stěžejní  program  je 
kovoobráběčská  a  zámečnická  výroba z  velké  části  pro  firmu Pegas-Gonda  -  předešlého 
majitele. Drobné zakázky jsou i pro další firmy a také nabízí drobné zámečnické práce pro 
místní  občany.  Generální  oprava  obecní  radlice  na  odhrnování  sněhu  je  důkazem  dobré 
spolupráce s obcí. Ke konci roku 2007 má firma 21 zaměstnanců, z toho 5 místních občanů, 
což je zvýšení oproti roku předešlému o 100 %. Tomu také odpovídá zvýšení obratu firmy. 
Ve firmě na výrobu pracovní kosmetiky pana Antonína Petruče, čp. 236 došlo také ke změně 
- do důchodu odchází paní Ludmila Opletalová, čp. 204 a přichází nová zaměstnankyně paní 
Anna Piňosová z Podomí. Počet tří zaměstnanců se nemění.

Zemědělská  produkce  v  okolí  obce  se  němění.  Částečně  zde  na  pronajatých  pozemcích 
hospodaří Družstvo Kojál Krásensko a částečně soukromý zemědělec Vladimír Střelec, čp. 
217, který v tomto roce částečně utlumil živočišnou výrobu - chov skotu na mléko. Důvodem 
bylo snížení kvót na odběr mléka. 

TJ  Sokol  Ruprechtov nemá šťastnou ruku při  výběru nájemce restaurace.  K 31.  8.  2007 
ukončuje  nájemní  vztah  pan  Dušan  Morong  z  Čechyně  po  necelém  roce  provozování. 
Restauraci přebírá pan Ladislav Trubák z Podomí. 

Závěrem  roku  doznal  změn  i  obchod  smíšeného  zboží  paní  Marie  Křetínské,  čp.  223. 
Provizorně se prodávalo v horním patře a vlastní obchod prošel velkou vnitřní rekonstrukcí. 
Byla položena nová podlaha,  obklady stěn a pod. O spokojenost zákazníků se v obchodě 
kromě paní Marie Křetínské a jejího manžela Jana starají i jejich dvě dcery Marie Zukalová, 
čp. 269, Jana Jurová, Podomí a další prodavačka z Podomí Andrea Plisková. 



4. VÝSTAVBA V OBCI, DOPRAVA, SPOJE

Rok 2007 byl pro naši obec vyjímečný, především v oblasti stavebních aktivit, ale také nová 
legislativa v oblasti stavebnictví se přímo promítla do stavebního rozvoje obce. 1. ledna 2007 
vstoupil v platnost zákon č. 183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu - stavební 
zákon,  který  nahradil  zákon č.  50/1976 Sb.,  včetně  všech doplňků a vyhlášek.  Tím byla 
zrušena  pravomoc  stavební  komise  obecního  úřadu  přijímat  popř.  povolovat  ohlášky 
drobných staveb,  terénních úprav,  ale  také kolaudovat  stavby,  které  byly stavební  komisí 
povoleny. Všechna tato agenda přešla na stavební úřad Městského úřadu Vyškov. 

Bytový dům
Z roku 2006 pokračovala největší investiční akce v historii obce - přestavba budovy bývalé 
základní  školy  na  bytový  dům,  kterou  prováděla  firma  Moravostav  Brno.  Kromě 
pokračujících prací na stavbě byly také 31. ledna vykáceny tuje a ořezány větve stříbrných 
smrků tak, aby došlo k úpravě okolí bytového domu. Práce provedl Aleš Musil, čp. 262. Při 
dokončování díla se významně na kontole předávaných dílčích prací podíleli místostarosta 
Ing. Vladimír Švarc, čp. 18 a předseda stavební komise a technický dozor stavby Ing. Václav 
Cendelín, čp. 5. Stavba byla dokončena a předána k plánovanému datu -  20. května. 21. 
června proběhlo kolaudační řízení stavebním úřadem Vyškov. 28. června byl  bytový dům 
slavnostně otevřen pro veřejnost za účasti senátora Ing. Ivo Bárka, starostů obcí mikroregionu 
a  zástupců  dodavatelské  firmy  Moravostav  -  obchodního  náměstka  Ing.  Chaloupky  a 
vedoucího stavby Ing. Kučery. Účast veřejnosti na prohlídce nových bytových prostor byla 
nebývale velká. Občerstvení v prostorách bytového domu zajišťovala také firma Moravostav 
Brno.  16.  července  bylo  vydáno  pravomocné  kolaudační  rozhodnutí  a  stavba  tak  byla 
definitivně ukončena 14 dnů před závazným termínem. Předání bytů jednotlivým nájemníků 
pak probíhalo postupně: 1. srpna Marii Pytelové, Petru Špačkovi, Martě Vítkové; 6. srpna 
Janu Michálkovi;  10. září  Šárce Matuškové a 13. září  Petru Kropáčovi.  16. září  proběhla 
poslední akce na budově bytového domu a to instalace systému televizních antén. V tomto 
roce bylo na stavbě profinancováno cca 7,1 mil korun, z toho bylo kryto úvěrem od České 
spořitelny 6,9 mil. Kč. Celkové náklady na bytový dům dosáhly částky 16.219.306,-- Kč.

Obecní úřad
6. června byla zahájena druhá nejvýznamější stavební akce - rekonstrukce budovy obecního 
úřadu,  která  byla  prováděna  za  plného  provozu  úřadu.  Rekonstrukci  elektroinstalace 
prováděla firma Elektro Opletal Ruprechtov, výměnu oken a dveří firma PB plast Vyškov, 
malířské práce pan Zdeněk Dvořák, Dědice a venkovní fasádu a klempířské práce firma Alzo 
Vyškov.  Celkové  náklady  činily  1,672  tis.  Kč,  z  toho  1,5  mil  korun  byla  dotace  z 
Ministerstva financí, kterou jsme opět získali za podpory poslance Mgr. Bohuslava Sobotky. 
Vzhledem k novému systému poskytování dotací byla na tyto finanční prostředky podepsána 
smlouva s  Českou pojišťovnou,  a.  s.  až  22.  srpna.  Po vystěhování  posledního nájemníka 
Rostislava Mazala byla také 31. října podepsána nájemní smlouva na pronájem bytu v budově 
obecního úřadu s paní Alenou Kaňovou. 

Kulturní dům
Nejrychleji  provedenou  stavbou  byla  oprava  střešního  pláště  budovy  kulturního  domu 
hydroizolační fólií a instalace nového hromosvodu. Byla zahájena 22. června a ukončena 23. 
července.  I  na  tuto  akci  jsme  získali  dotaci  ve  výši  158  tis.  Kč  tentokrát  z  rozpočtu 
Jihomoravského kraje  z Programu obnovy venkova.  Celkové náklady pak dosáhly částky 
416.830,-- Kč. Opravu prováděla firma Alzo Vyškov.

Došková chaloupka čp. 137



Také  na  opravu  vnitřních  prostor  doškové  chaloupky  jsme  získali  dotaci  z  rozpočtu 
Jihomoravského kraje z programu na obnovu kulturních památek ve výši 40.000,-- Kč. Také 
jsme byli  vybráni  na monitorování  oprav odborem kultury Jihomoravského kraje. Opravu 
vnitřních hliněných omítek, novou dřevěnou podlahu v hlavní místnosti, opravu a povrchové 
nátěry stropů speciální emulzí z včelího vosku a býčí krve prováděla specializovaná firma 
Hliněný dům Marka Vlčka z Lysovic. Náklady na tyto práce se vyšplhaly na částku 90.787,--
Kč.  Instalaci  elektrorozvodů  a  nové  stylové  osvětlení  do  všech  místností  provedla  firma 
Elektro  Opletal  Ruprechtov.  Na  úklidu,  dokončovacích  pracech  a  především vybavení  a 
vyzdobení chaloupky se podíleli  kromě zaměstnanců obce hlavně členky kulturní komise. 
Chaloupka byla vybavena nábytkem a dobovými předměty nejen v majetku obce, ale také 
dary i zápůjčkami od místních občanů. I když byla došková chaloupka slavnostně otevřena v 
září, kontrola odboru kultury MěÚ Vyškov - Mgr. Bařinka a Národního památkového ústavu 
v Brně Mgr. Dunajová  proběhla až 25. října s velmi dobrým výsledkem. 

E.on
V druhém pololetí  probíhala  také  I.  etapa  rekonstrukce  elektrického  vedení  v  části  obce 
„Lažánky“  financovaná  firmou  E.on.  Obec se  finančně  podílela  na  přeložkách  veřejného 
osvětlení a rozvodů místního rozhlasu a to částkou téměř 200 tis. Kč. Velmi nepříjemné pro 
občany v opravovaných úsecích bylo vypínání elektrického proudu často i tři dny v týdnu. 

Rodinná výstavba
V rodinné výstavbě byly  zkolaudovány dva domy:  čp.  60 manželů  Ing.  Oldřicha a  Věry 
Vaněčkových  z  Brna  a  čp.  111  manželů  Ing.  Ladislava  a  Hany  Stratilových.  Práce 
pokračovaly na třech rodinných domech a stavba jednoho byla zahájena. 

Telekomunikace
V  obci  trvá  nedostatečné  pokrytí  signálu  jednotlivými  operátory.  Jedná  se  o  výstavbě 
základnových  stanic  jednak  pro  Telefónica  O2  na  pozemku  odkoupeného  od  manželů 
Švarcových, čp. 106 a jednak pro T-Mobil a Vodafon na pozemku ve vlastnictví pana Petra 
Škrabala na katastru obce Ježkovice. Na obě základny je vydáno územní rozhodnutí a do 
konce roku je zahájeno stavební řízení na základnu Telefónica O2.

Studny
Většiny občanů, chalupářů a zejména chatařů se dotkla změna zákona o vodách kdy do 1. 1. 
2008 zaniká platnost  povolení  o odběru povrchových a podzemních vod. Vlastníci  studní 
postavených po roce 1955,  kteří  neměli  vydané toto povolení   museli  o  něj  během roku 
požádat na odboru životního prostředí Městkého úřadu ve Vyškově. Během roku bylo pro 
katastrální území Ruprechtov vydáno téměř 60 rozhodnutí o povolení odběru vod. Pro obec 
bylo vydáno povolení k odběru povrchových vod k čerpání vody na obecní hřbitov. 



5. POLITICKÝ A KULTURNÍ ŽIVOT

I  kulturní  život  v  obci  zaznamenal  v  tomto  roce  velký  rozmach.  Opět  začal  pravidelně 
pracovat  kroužek  pro  děti  při  kulturní  komisi,  připraveno  bylo  více  akcí,  na  kterých  se 
společně  podíleli  kromě  obce  a  její  kulturní  komise  také  společenské  organizace  -  Sbor 
dobrovolných hasičů,  Tělocvičná  jednota  Sokol  a   Místní  organizace  Českého červeného 
kříže.  Nejvýznamější  kulturní  akcí  bylo,  po letech záchranných prací,  získávání  financí  a 
oprav, otevření kulturní památky - chaloupky s doškovou střechou poprvé veřejnosti. Také 
pravidelné  připomenutí  velikonoc,  přivítání  jara,  svátku  matek,  dne  dětí  apod.  výzdobou 
doškové chaloupky se členky kulturní komise přičinily o její zviditelnění a propagaci. Také 
samotná kulturní komise doznala změn. Po období „hledání“ byla do čela komise jmenována 
Magda  Opletalová,  čp.  80,  pod  jejímž  vedením  získala  činnost  komise  pravidelný  řád. 
Jednotlivé akce si zaslouží podrobnější zapsán:

27. ledna se konal v sále kulturního domu již 4. obecní ples. K tanci hrála již tradičně hudební 
skupina Prorock z Blanska. V předtančení vystoupily dva páry tanečníků z taneční školy H + 
L z Vyškova. Zajímavostí  byl  nový systém tomboly,  kdy se mohly zakoupit  slosovatelné 
obálky s losy, mezi kterými byly i losy přímých výher. O výzdobu sálu se postaraly Magda 
Opletalová,  čp.  80  a  Světlana  Tioková,  čp.  10.  Obsluhy  v  baru  se  zhostily  Ludmila 
Opletalová, čp. 204 a Jaromíra Nejezchlebová, čp. 84. Vzhledem ke špatnému počasí jsme 
zaznamenali pokles účastníků oproti předešlým rokům. 

28.  ledna se konala v kostele sv.  Václava ekumenická bohoslužba.  Sloužil  ji  farář církve 
římskokatolické otec Jan Plodr a promluvu měl farář církve československé husitské bratr 
Martin Kopecký.

3. února proběhla v sále kulturního domu valná hromada Sboru dobrovolných hasičů spojená 
s okrskovou schůzí, která se koná každý rok v jiné obci, za účasti sborů z Drnovic, Račic,  
Pístovic a Habrovan. Zhodnocení okrsku provedl Ing. Antonín Bastl z Drnovic.

10. února zorganizovaly jako každoročně členky místní organizace Českého červeného kříže 
slavení  masopustu.  Obcí  prošel  průvod  42  masek.  Nejpočetnější  byl  „lékařský  tým“  a 
nejmladší  účastnicí  byla  Vanda Matušková,  čp.  15,  (  )  jako motýl.  Den ukončily masky 
ostatkovou zábavou na sokolském sále.

11. březen byl ve znamení dětského karnevalu. Program na téma „Sněhurka a sedm trpaslíků“ 
zajistil Dům dětí a mládeže Vyškov a členky kulturní komise připravily pro děti za pomocí 
sponzorů bohatou tombolu. Účast asi 50 masek byla na ruprechtovské poměry velice dobrá. 

30. března pozvala kulturní komise děti k doškové chaloupce na zdobení pomlázkovníku. Od 
dětí  se  vykupovaly  kraslice  za  čokoládové  dukáty  na  ozdobení  nejen  jabloně  u  doškové 
chaloupky, ale i samotné chaloupky. Každý si také mohl přihlásit jednu kraslici do soutěže o 
nejkrásnější  velikonoční  vajíčko.  V  kategorii  předškolních  dětí  byla  vyhodnocena  a 
velikonoční pomlázku vyhrála Vanda Matušková, čp. 15 a v kategorii školních dětí Žaneta 
Opletalová, čp. 80. Ceny pro vítězky věnovaly Hana Voščeková, čp. 84 a Světlana Tioková, 
čp. 10.

31.  března  přivítala  starostka  obce  v  obřadní  síni  obecního  úřadu  nové  ruprechtovské 
občánky. Dvojčátka Beatu a Marka s jejich rodiči Soňou Šimekovou a Markem Hatalou, čp. 
66; Patrika s rodiči Petrou a Robertem Burianovými, čp. 105 a Lindu s rodiči Janou a Janem 
Matuškovými.  čp.  15  kromě  starostky  přivítali  také  kulturním  programem  děti  Anna 



Benešová, čp. 74; Adéla a Žaneta Opletalovy, čp. 80; Vojtěch Švarc, čp. 72 a Matěj Vošček, 
čp. 84.

12.  května  se  organizačně  a  finančně  spolu  s  obcí  a  kulturní  komisí  podíleli  také  Sbor 
dobrovolných hasičů, Tělocvičná jednota Sokol a místní organizace Českého červeného kříže 
na odpoledni pro seniory a k svátku matek. Nejdříve vystoupily se svým programem děti z 
mateřské školy pod vedením ředitelky Aleny Vykydalové a učitelky Lenky Šimkové a potom 
už bylo odpoledne v režii dechové kapely Olšověnka z Jedovnic. Členky kulturní komise 
připravily  dárky  nejen  pro  seniory,  ale  také   ženám  k  svátku  matek.  Sponzorsky  na 
občerstvení se podíleli i Antonín Trávníček, če. 1007 a Radek Modlitba, čp. 27.

Velmi zdařilou akcí byl 18. května koncert skupiny KERN v sále kulturního domu při účasti 
cca 250 diváků a posluchačů.  Organizátorem byl  Dušan Morong, nájemník restaurace  TJ 
Sokol, který pro účastníky koncertu připravil také venkovní občerstvení. 

30. června již tradičně uspořádal Sbor dobrovolných hasičů táborák na zahájení prázdnin u 
rybníka. Posedět u dobrého jídla a pití přijeli také členové sborů z Račic, Pístovic a Drnovic.

Nejvýznamější  kulturní  akcí  obce  jsou  Václavské  hody.  Letos  byly  29.  září  a  stežejním 
programem  bylo  slavnostní  otevření  kulturní  památky  doškové  chaloupky  po  její 
rekonstrukci.  Za  velké  účasti  občanů  starostka  zahájila  odpoledne  krátkým  proslovem  a 
potom pozvala návštevníky k prohlídce nádherně vybavené a vyzdobené chaloupky a také k 
výstavě,  instalované  v  zadní  části  pod  názvem  „Ruprechtov  v  proměnách  času“  jejímž 
autorem je Jakub Gottvald, čp. 235. Srovnání fotografií stejného místa před 50 lety a dnes 
bylo pro mnohé překvapením. Návštěvníci chaloupky mohli také ochutnat tradiční pokrmy - 
koláče od Jarky Nejezchlebové, čp. 84; domácí chléb od Světlany Tiokové, čp. 10; med od 
Františka Gryce, čp. 238 a zajímavou byla i ochutnávka obecní slivovice. K dobré zábavě 
kolem  chaloupky   přispěl  i  folklorní  soubor  Trnka  z  Vyškova,  který  vystoupil  nejen  u 
doškové chaloupky,  ale po průvodu obcí s  obecním praporem také u kulturního domu se 
svým  programem  bez  nároku  na  honorář.  Večerní  hodovou  zábavu  organizoval  Sbor 
dobrovolných  hasičů  v  sále  kulturního  domu.  K  tanci  hrála  hudební  skupina  Prorock  z 
Blanska. Kdo si nestihl prohlédnout chaloupku v sobotu měl možnost také v neděli a během 
měsíce října vždy o víkendu. 

6.  října  byla  zahájena  vernisáží  výstava  „Od mlýnů  k  větrným elektrárnám“  v  prostorák 
větrného mlýna. Kromě majitelů Ing. Blanky Sládkové a jejího manžela Ivana výstavu uvedl 
také  autor  prezentace  větrného  mlýna  na  DVD scénárista,  režisér  a  kameraman  Bedřich 
Ludvík z Prahy. Výstava je otevřena o víkendech od října do dubna příštího roku.

27. října jsme poprvé v nově zrekonstruované obřadní síni přivítali nové občánky. Tentokrát 
to byla tři děvčátka - Sára s rodiči Barborou a Jiřím Gottvaldovými, čp. 69, Nela s rodiči Ivou 
a Janem Krištofovými, čp. 221 a  a Helena s rodiči Helenou a Pavlem Oujeskými, čp. 4. Mezi 
učinkujícími byli i sourozenci Nelinky a Helenky - Terezka a Pavlík, kteří recitovali básničku 
sestřičkám do kolébky. Techniku zabezpečil Václav Trávníček, čp. 174.

27. a 28. října byla kulturní komisí vyhlášena soutěž „O nejlepšího strašáka z dýně“. Děti 
přinášely dýně do soutěže k doškové chaloupce, kde byly vystaveny a každý večer chaloupku 
krásně osvětlovaly.  O hodnocení dýní v soutěži byli  požádání při návštěvě poslanec Mgr. 
Bohuslav Sobotka,  senátor Ing. Ivo Bárek a starostové okolních obcí.  Vyhodnoceny byly 
dýně Ondřeje Voščeka,čp. 84; Pavla Křetínského, čp. 99; Matěje Voščeka, čp. 84; Terezy 
Krištofové, čp. 221 a Natálie Nejezchlebové, čp. 198. 



24. listopadu jsme již  potřetí v jednom roce vítali nové občánky. K uvítání přišli Lenka a 
Roman Radovi s dcerou Terezou, čp. 73 a Marta a Petr Vítkovi se synem Martinem, čp. 198, 
který byl  prvním narozeným dítětem v nově zrekonstuovaném bytovém domě.  Dětem do 
kolébky zarecitovali Adéla Opletalová, čp. 80; Matěj Vošček, čp. 84; Vendula Zouharová, čp. 
19 a Jan Gottvald, čp. 52; na flétnu zahrála Žaneta Opletalová, čp. 80 a na kytaru Vojtěch 
Švarc, čp. 72. Vítání slovem provázela Jaromíra Nejezchlebová, čp. 84.

30. listopadu a 1. prosince se konalo v sále kulturního domu dvoudenní farnostní setkání 
mládeže zaměřené na sportovní a kulturní aktivity. Pořadatelem byla Římskokatolická farnost 
Krásensko.

Tvarohový  koláč,  horký  čaj  a  svařené  víno  se  již  tradičně  podávalo  7.  prosince  při 
slavnostním rozsvícení vánočního stromu. I přes nepřízeň počasí přilákalo dostatek účastníků 
vystoupení  dětí  mateřské  školy  a  žáků  základní  školy  pod  vedením  ředitelky  Dany 
Konopkové a učitelky Hany Voščekové. Příjemným zpestřením pod stromem byla osvětlená 
ohrádka s ovečkami. 

8. prosince uspořádala místní organizace Českého červeného kříže v sále kulturního domu 
Mikulášskou besídku. Děti přivítal Mikuláš i čert se svojí nadílkou. Odpoledne bylo také plné 
soutěží a her. 

Poslední kulturní akcí roku byly 15. a 16. prosince „Vánoce v doškové chaloupce“. Členky 
kulturní  komise  vyzdobily  chaloupku  tradičními  vánočními  dekoracemi  různých  stylů,  v 
zadní  místnosti  chaloupky  připravily  výstavu  výtvarných  prací  dětí  mateřské  školy 
Ruprechtov a zejména žáků základní školy Podomí na téma „Zima a vánoce“ a po celé dva 
dny uspořádaly v prostorách chaloupky vánoční prodejní trhy drobných ozdob a dekorací 
textilních,  z  tvaroslovného  pečiva,  voskových  i  keramických.  I  tady  mohli  návštěvníci 
posedět u rozpálených kamen a teplého grogu a  načerpat vánoční atmosféru.

Kroužek při kulturní komisi
Od začátku roku pokračoval kroužek pro děti  v klubovně kulturního domu pod vedením paní 
Libuše Jarošové. V průběhu roku již některé kroužky vedly pouze členky kulturní komise a 
poslední měsíce již plně převzaly jeho vedení. Pestrá byla náplň prací jednotlivých kroužků: 
v lednu to bylo malování na trička, v únoru a březnu výroba masek, 13. března se vytvářely 
velikonoční dekorace a malovala se valikonoční vajíčka, v dubnu se vyráběly květináče a v 
květnu se děti  učily techniku kašírování.   27.  dubna byl  vyjímečný kroužek -  zdobila  se 
došková chaloupky,  vyráběly se čarodějnice a pro děti  byl  připraven táborák s opékáním 
klobás  na  dvoře  u  Magdy  Opletalové,  čp.  80.  O  této  zdařilé  akci  vyšel  článek  ve 
Vyškovských novinách. Opětovné zahájení činnosti kroužku bylo po prázdninách 21. září, 
kdy děti vytvářely podzimní dekorace, v říjnu batikovaly látky, v listopadu vyráběly adventní 
kalendáře  a  v  prosinci  vánoční  ozdoby,  chlebové  dekorace,  zdobily  perníky  a  vytvářely 
vánoční svíčky z včelího vosku. Po březnovém kroužku byla založena nástěnka vytvořených 
prací dětí, která byla ve skřínce u obchodu pravidelně po konání kroužku měněna. Vedení 
kroužku a především náměty na jednotlivé výrobky jsou výsledkem činnosti zejména Magdy 
Opletalové, čp. 80 a Hany Voščekové, čp. 84.



6. TĚLOVÝCHOVA

Informace  o činnosti tělocvičné jednoty Sokol Ruprechtov jsou i za rok 2007 od starosty 
bratra Františka Musila, čp. 191.
V měsíci březnu se uskutečnila valná hromada, na které byly stanoveny úkoly na další tříleté 
období a zvolen nový výbor jednoty.  Ke stávajícím členům výboru - Františku Musilovi, 
Aloisi  Gottvaldovi,  Radomíru Daňkovi,  Ing.  Jiřímu Blahoutovi,  Pavlu Houšťovi a Magdě 
Musilové přibyl nový člen Ing. Jan Matuška. Jednota má členskou základnu čítající 86 členů, 
z toho 6 žáků, 4 žákyně, 7 dorostenců, 12 dorostenek, 37 mužů a 20 žen. 
Cvičení žen probíhalo v zimních měsících v  sále jednoty pod vedením sestry MUDr. Marie 
Hiršové; cvičení mladších i starších žáků stejně jako malá kopaná a nohejbal pro muže pod 
vedením bratra Aloise Gottvalda probíhalo v sále kulturního domu. Zde také pod vedením 
sestry Boženy Pojerové probíhá jedenkrát týdně zdravotní cvičení pro seniorky. 
Zástupci jednoty se účastnili v průběhu roku téměř na všech akcích organizovaných župou 
Dr. Bukovského přebor ve sportovní gymnastice a šplhu, zálesácký závod v Račicích, přebor 
v plavání. 
Dále se jednota podílela ať již finančně nebo účastí na akcích pořádaných obcí nebo jinými 
organizacemi  např.  ostatky,  dětský  maškarní  karneval,  mikulášská  nadílka,  obecní  ples, 
školní ples v Podomí, turnaj ve stolním tenise.
17. listopadu se uskutečnil v sále jednoty turnaj ve stolním tenise, který zorganizoval jako své 
rozloučení s obcí a bratry Sokoly Rosťa Mazal. Odstěhoval se do Prahy.  
31.  prosince  připravili  obyvatelé  ulice u mateřské  školy silvestrovský turnaj  v  kopané  - 
svobodní proti ženatým - na hřišti za školkou. Výsledek utkání 7:3 pro ženaté. O úspěchu 
akce vypovídá návštěvnost diváků, která dosáhla téměř 80 lidí. 
V oblasti péče o majetek jednota podala trestní oznámení na bývalého nájemníka restaurace 
pana  Goldmana  z Blanska,  který  dluží  jednotě  nájem ve výši  18.000,--  Kč.  K 31.  srpnu 
ukončil po ročním působení nájemní vztah pan Dušan Morong z Čechyně a ke stejnému datu 
restauraci převzal do nájmu pan Ladislav Trubák z Podomí.



7. POČASÍ

Celý rok bylo počasí velmi proměnlivé, někdy až netypické, oteplení a ochlazení se střídala 
jako na houpačce.

Leden: Vypadal spíše jako jarní měsíc. Některé dny se denní teploty pohybovaly až kolem 
18°C.

Únor: Počátek února uhodily mrazy, které v noci dosahovaly až -18°C, přes den -3°C. Z 15. 
na 16. února napadlo asi 30 cm sněhu. Sníh poté padal celý týden. Od neděle 27. 2. 
bylo slunečno.

Březen: Teploty dosahovaly v noci až -18°C, přes den se držely okolo -4 až -6°C. Sníh se 
držel až k polovině března, kdy začal náhle tát a 17. března úplně zmizel za teplot až 
18°C.

Duben: V dubnu nastalo opět ochlazení. Nejstudenější byl 21. duben - v noci -4°C, přes den 
14°C. Ke konci měsíce se začalo oteplovat.

Květen:  Oteplení  vyvrcholilo  2.  května,  kdy  bylo  naměřeno  ve  stínu  30,9°C  a  byl  to 
nejteplejší 2. květen za posledních 230 let. Od 4. května se začalo opět ochlazovat. 
Teplota poklaesly až o 20 stupňů dolů, ojediněle se vyskytly přízemní mrazíky.To 
trvalo až do 25. května, kdy po dvou dnech srážek a přívalových dešťů se začalo 
opět oteplovat.. Poslední dny měsíce byly velmi teplé, téměř tropické.

Červen: Celý měsíc bylo poměrně teplé počasí. V noci z neděle  26. 6. na pondělí 27. se 
přihnala  obrovská  bouře  doprovázená  četnými  blesky.  Větších  škod  naštěstí 
nezanechala.

Červenec
Srpen:   Oba  měsíce  se  střídalo  teplé  počasí  s  chladnějším.  Chladnějších  dnů  bylo  více. 

Nejteplejší dny, kdy teplota dosahovala přes 30°C byly čtvrtek 28. 7. a pátek 29. 7.

Září
Říjen:   Počasí bylo po oba měsíce stálejší, ale opět se střídala teplejší a chladnější období,  

většinou slunečná, bez srážek.

Listopad
Prosinec: Počátkem měsíce se začalo postupně ochlazovat na mínusové teploty. 18. listopadu 

začal padat první sníh a vydatně začalo sněžit 24. listopadu. V neděli 27. listopadu 
padal  sníh  celý  den.  Prosinec  pak  byl  bez  větších  srážek  až  kolem vánoc  byl 
srážkově vydatnější. Sněhová pokrývka však vydržela až do konce kalendářního 
roku. 



8. POHYB OBYVATELSTVA

Přistěhovaní:
4. 1.    Jan Rapčák                         do čp. 132
10. 1.  Pavel Fajmon                                    1
12. 1.  Radek Otevřel       265
24. 1.  Zuzana Křetínská                          106
28. 1.  Alena Brunclíková                        264
           Petr Brunclík
           Růžena Sedlářová
           Jiří Sedlář
25. 4.  Martin Meitner                              116
10. 5.  Věra Valová                                   212
11. 5.  Hana Meitnerová                           116
           Lubomír Meitner
24. 8.  Gabriel Dvořák                              243
12. 9.  Libor Chabičovský                           64
24.10. Klára Pešková                                168
26.10. Miroslava Jurová                           118
           Vlastimil Kala
4.11.   Kateřina Dvořáková                       243
30.11. Zbyněk Jura                                    118
21.12. Hana Trčková                                   59
27.12. David Gottvald                                 59

V rámci  obce  se  přestěhovala  12.  1.  Jitka  Otevřelová  z  čp.  115 na  čp.  265,  na  základě 
rozhodnutí obecního úřadu byl změněn trvalý pobyt 12. 1. Romanu Dvořáčkovi a Ondřeji 
Beranovi z čp. 126 na čp. ohlašovny 155.
Také  byli  přihlášeni  k  dlouhodobému  pobytu  vízového  cizince  Liudmila  Rymdzionak  z 
Běloruska na čp. 198 a George Hanawi ze Sýrie na čp. 78.

Odstěhovaní:
24. 1.  David Gottvald                       z čp. 59    
26. 1.  Anna Nejezchlebová                     57
15. 2.  Ladislav Jánoška                           192
16. 2.  Anděla Doležalová                        103
17. 2.  Anita Gottvaldová                             7
2. 3.    René Švarc                                       13
22. 6.  Gabriela Zedníková                       160
10. 8.  Marek Vincenec                            168

Svatby:
Obřady konané v Ruprechtově
22. 10. Kateřina Habrová, Bílovice nad Svitavou
            Gabriel Dvořák, Ruprechtov čp. 243
Sňatek ještě uzavřeli Dušan Šíbl z čp. 54 - místo sňatku Brno, Gábina Pytelová z čp. 160 a 
Anděla Doležalová z čp. 103, které se po sňatku odstěhovaly.



Narodili se:
4. 2. Žaneta Tomášková       čp. 79
5. 5. Radek Orálek                       6, který 19. 5. zemřel
2. 9. Rachel Kiliánová                50

Ještě se narodili, byli slavnostně přivítáni a v Ruprechtově bydlí Daniel Gottvald, nar. 31. 1. a 
Jan Střelec, nar. 13. 5.

Úmrtí našich občanů:
24. 1.    Jan Pilko                               65 roků              z čp. 217
15. 8.    Květoslava Zouharová          91                               114
1. 9.      Josef Mostovský                   57                               164
25. 9.    Vlasta Benešová                   92                               212
Poslední rozloučení a uložení do hrobu bylo také 23. 3. s naším bývalým občanem Pavlem 
Musilem, čp. 26, který zemřel 17. 3. ve věku 45 let. 

vydavatel: Obec Ruprechtov, neprošlo jazykovou úpravou, sazba Rudolf Grenar, www.ruprechtov.cz


